
Protokół Nr XXIV/2010 

z obrad XXIV sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 19 lutego 2010 roku 

 

Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych, na podstawie listy obecności stwierdził,  obecność 14  radnych. 

 

Nieobecny (usprawiedliwiony) radny: Marek Jankowski 

 

Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 

2. Stanisław Cieśluk 

3. Adam Derewońko 

4. Piotr Dołubizno 

5. Franciszek Gawina 

6. Stanisław Gomoliński 

7. Tadeusz Krasowski 

8. Andrzej Kunicki 

9. Grażyna Płonowska 

10. Leszek Franciszek Radulski 

11. Jan Szmurło 

12. Antoni Szpakowski 

13. Ryszard Wietoszko 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

 

1. Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

2. Andrzej Uszakiewicz Radca Prawny  

3. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 

4. Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 

5. Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 

6. Jolanta Januszewska Kierownik GOPS 

7. Józef Michałowski Dyrektor GZK 

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

   Obrady XXIV sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 9
00 

dokonał otwarcia 

obrad XXIV sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej urzędu gminy Brańsk, ul. 

Rynek 8, 17-120 Brańsk. Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum, tym samym 

prawomocność podejmowanych uchwał. Przewodniczący Rady powitał przybyłych na posiedzenie 

radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Następnie poinformował, że radni otrzymali w 

ustawowym terminie w formie pisemnej zaproszenie na sesję z porządkiem obrad i projektami 

uchwał. Zwrócił się o ewentualne zgłaszanie wniosków i propozycji zmian lub poprawek do 

porządku.  

Wobec braku wniosków o zmianę porządku obrad Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji  w 

brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) przystąpienia Gminy Brańsk do realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podlaskiego 2007 – 2013 Osi Priorytetowej IV 

Społeczeństwo Informacyjne pt: „Budowa Nadbużańskiej Szerokopasmowej Sieci 

Dystrybucyjnej”, 

b) ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Brańsk, 

c) zorganizowania wspólnej obsługi finansowo – księgowej jednostek oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Brańsk,  

d) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2011 

       zgodnego z zapisami ustawy o funduszu sołeckim, 

e) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę obowiązujących w Gminnym 

Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy, 

f) ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej, 

g) określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy 

Brańsk, 

h) zmian w budżecie gminy na 2010r. 

6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za II półrocze 2009 

roku.  

7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Brańsku za 2009 rok. 

8. Przedstawienie sprawozdania z działalności GOUK i GBP za 2009 rok. 

9. Przedstawienie sprawozdania z działalności GZK za 2009 rok. 

10. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2009 rok. 

11. Przedstawienie sprawozdania z wykonania w 2009 roku Uchwały Nr XVII/115/00 Rady 

Gminy Brańsk z dnia 30 czerwca 2000 roku w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych stanowiących własność gminy oraz ich 

wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata. 

12. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa i Transportu za 2009 rok. 

13. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za 2009 rok. 

14. Interpelacje i wnioski radnych. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.3 Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XXIII sesji  Rady Gminy był 

dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania, uwagi do protokołu. Wobec  braku 

pytań i uwag poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 14 – za, 

przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad XXIII sesji Rady Gminy Brańsk 

bez odczytywania.  

 

Ad 4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/. 

 

Ad. 5  Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż Komisja RGOBiT na swym posiedzeniu w 

dniu 17 lutego 2010r. przeanalizowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Projekty uchwał ujęte w 

pkt.5 a,b,d,e,f,g,h porządku sesji zaopiniowała pozytywnie, natomiast projekt uchwały ujęty w pkt. 



3 

 

5c) porządku sesji zaopiniowała jednogłośnie negatywnie. (Opinia Nr 31/25/10 w załączeniu do 

protokołu).  

 

Ad.5a) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brańsk do realizacji projektu w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego 2007 – 2013 Osi Priorytetowej 

IV Społeczeństwo Informacyjne pt: „Budowa Nadbużańskiej Szerokopasmowej Sieci 

Dystrybucyjnej”. 

   Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy, w uzasadnieniu powiedział: „Gmina Brańsk w dniu 29 

września 2008 roku zawarła z Urzędem Marszałkowskim Województwa Podlaskiego umowę w 

sprawie współdziałania przy realizacji zadania „Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności 

województwa podlaskiego – część II, administracja samorządowa – Lokalne teleinformatyczne 

sieci szerokopasmowe”, który został wpisany na listę indykatywną. Realizacja tego projektu była 

komplementarna (zależna) od realizacji projektu „Sieć szerokopasmowa polski wschodniej” 

koordynowanego przez Ministerstwo Rozwoju Regionalnego.  

   Zarząd Województwa Podlaskiego obserwując postęp prac, a dokładnie opóźnienia jakie są na 

obecną chwilę przy realizacji projektu „Sieć szerokopasmowa polski wschodniej” stwierdził, iż 

realizacja wspólnego projektu jest zagrożona. Opóźnienia wynikają z dużego obszaru objętego 

projektem i dużej liczby jednostek objętych realizacją.  

   Chcąc uniknąć blokowania środków finansowych przeznaczonych na realizację wspólnego 

zadania oraz zagrożenia podzieleniu losów projektu „Sieć szerokopasmowa polski wschodniej” 

Zarząd Województwa Podlaskiego w dniu 10 listopada 2009 roku podjął uchwałę zmieniającą 

warunki realizacji projektów.  

   W świetle obecnej uchwały ogłoszony został konkurs indywidualnego naboru wniosków. 

   Mając na celu ograniczenie kosztów realizacji zadania oraz zwiększenia prawdopodobieństwa 

pozyskania dofinansowania (większa liczba punktów dla wspólnych projektów) Gmina Brańsk 

przystępuje do projektu „Budowa nadbużańskiej szerokopasmowej sieci dystrybucyjnej” wspólnie z 

12 gminami powiatu bielskiego, ciechanowskiego i siemiatyckiego”. Fizycznie na terenie gminy 

będą postawione 3 maszty i w każdej miejscowości antena. Gdzie mamy budynki typu szkoły,  

świetlice, remizy anteny staną na dachach tych budynków. W pozostałych miejscowościach 

przeprowadzimy rozmowy z mieszkańcami, aby pozwolili na postawienie anteny na dachu domu 

prywatnego. W tej chwili mamy już zarezerwowane pasmo i teraz należy postawić przekaźniki”. W 

tym miejscu Pan Marek Klepacki informatyk urzędu Gminy wyświetlił pokaz z zakresu 

projektowania sieci.  

Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  

   Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 

XXIV/196/2010 w sprawie przystąpienia Gminy Brańsk do realizacji projektu w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego 2007 – 2013 Osi 

Priorytetowej IV Społeczeństwo Informacyjne pt: „Budowa Nadbużańskiej Szerokopasmowej 

Sieci Dystrybucyjnej”/ Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu /. 

 

Ad.5b) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Brańsk.  

   Projekt uchwały z uzasadnieniem przedstawił sekretarz gminy, który powiedział: „Zgodnie z 

ustawą Karta Nauczyciela organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego 

określa w drodze regulaminu zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w podległych 

placówkach oświatowych. Taka uchwała była podejmowana również w poprzednich latach. Zmiany 

w stosunku do uchwały obowiązującej w poprzednim roku są następujące: 

- dodany został w § 1 ust 3 w brzmieniu ,,wszelkie zmiany do niniejszego regulaminu 

wynagradzania mogą być wprowadzone na wniosek samorządu lub związków zawodowych na 

zasadzie uzgodnienia’’ 

- zmieniono w § 4 ust 1 ,,dodatek motywacyjny dla dyrektora szkoły może wynosić od 1  do 15 % 

jego wynagrodzenia zasadniczego, a dla nauczyciela od 1 do 7 % jego wynagrodzenia 
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zasadniczego’’ 

- zmieniono w § 4 ust 4, otrzymuje on następujące brzmienie: prawo do dodatku motywacyjnego 

przysługuje nauczycielowi po przepracowaniu 1 roku’’ 

Regulamin został uzgodniony ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli na terenie 

gminy Brańsk. Przepisy regulaminu  mają zastosowanie do wynagrodzeń należnych nauczycielom 

od 1 stycznia 2010 roku”.  

Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  

   Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 

XXIV/197/2010 w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez Gminę Brańsk / Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokółu /. 

Ad.5c) Podjęcie uchwały w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi finansowo – księgowej 

jednostek oświatowych prowadzonych przez Gminę Brańsk.  

   Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Skarbnik, która powiedziała: „ podjęcie tej 

uchwały wynika z zaleceń pokontrolnych. W miesiącach od czerwca do października 2009r. z 

przerwą na jakiś czas, w urzędzie gminy była prowadzona kontrola z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku. Ogólnie kontrola w urzędzie wypadła bardzo dobrze, ale 

otrzymaliśmy kilka zaleceń w kwestii organizacyjnej. Jednym z nich jest zorganizowanie wspólnej 

obsługi finansowo – księgowej jednostek oświatowych prowadzonych przez Gminę Brańsk.  Od 

1994 roku odkąd gmina przejęła prowadzenie szkół, księgową obsługą jednostek oświatowych 

zajmował się referat Finansowo-Budżetowy w urzędzie. Zadania zostały wkomponowane w 

działalność referatu, na każdą szkołę prowadzono odrębną księgowość i sporządzano odrębne 

sprawozdania. Podczas wcześniejszych kontroli mieliśmy pytania, czy się w tym wszystkim nie 

gubimy, ale z naszej ewidencji tak to wynikało i było dobrze. Ustawy o finansach publicznych i o 

rachunkowości stanowią, że kierownik jednostki odpowiada za księgowość tej jednostki i całość 

dokumentacji księgowej typu: czeki, rachunki, przelewy powinien podpisywać kierownik jednostki 

a nie jak dotychczas podpisywał wójt. Ostatnia kontrola naszych wyjaśnień, co do organizacji 

obsługi finansowej szkół nie przyjęła i dała zalecenia, aby obsługę finansową jednostek 

organizacyjnych dostosować do wymogów ustawowych. Obsługę można zorganizować na kilka 

sposobów: można umiejscowić ją w jednej ze szkół i ustalić osobę odpowiedzialną, albo w każdej 

szkole zatrudnić głównego księgowego na część etatu. (Księgowym może być osoba z wyższym 

wykształceniem ekonomicznym i trzyletnim stażem w księgowości). Zatrudnienie księgowego w 

szkole wiąże się ze zwiększonymi kosztami chociażby wypłatą dodatku funkcyjnego. Każda szkoła 

musi mieć opracowane własne przepisy takie jak: Plan kont, instrukcję obiegu dokumentów, 

instrukcję inwentaryzacyjną, obecnie mamy te dokumenty wspólne i dla urzędu i dla jednostek. 

Dyrektor szkoły musiałby zorganizować odrębną kasę. U nas wszystko jest podzielone jedna osoba 

zajmuje się księgowaniem, inna składkami do ZUS, do Urzędu Skarbowego, inna z kolei VAT-em, 

a jeszcze inna obsługą kasową. W tej chwili jest specjalizacja na stanowiskach. Przy organizacji 

księgowości w szkole jedna osoba musiałaby zajmować się wszystkim i być specjalistą w każdej 

dziedzinie. Jeszcze inny sposób zorganizowania obsługi finansowej to zorganizowanie jej w 

urzędzie gminy z rozdzieleniem księgowości na każdą szkołę. To wymagałoby pewnej 

reorganizacji a dyrektor jednostki musiałby, na co dzień dojechać do urzędu, aby podpisać czeki, r-

ki, przelewy itp.”.  

   Następnie Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Wójtowi, który powiedział: „ z tego 

wniosek jest taki, że jeżeli nic się nie zmieni w przepisach, to będzie trzeba tworzyć jeden obwód 

szkolny w gminie. Medialnie się mówi, że za nadzór pedagogiczny odpowiada Kuratorium a za 

sprawy organizacyjne gmina. Praktyka pokazuje, co innego. Nie możemy prowadzić obsługi 

finansowej tak jak byśmy sobie tego życzyli a co funkcjonowało u nas sprawnie do tej pory. Jeżeli 

gmina odpowiada za dowożenie dzieci do szkół, to tak samo powinno być z obsługą finansową a 

nie coś się nam narzuca”. Będziemy o tym jeszcze dyskutować na Związku Gmin Wiejskich. Jeśli 

nic się nie zmieni i będą dalej naciski, aby obsługa była wydzielona to wychodzi tworzyć jedną 
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szkołę a reszta będzie filiami. Natomiast inaczej jest  z Gimnazjami, przepisy mówią, że nie może 

być filii przy gimnazjum. Przyszłość pokazuje, że innego rozwiązania chyba nie będzie”. 

   Głos zabrał radny Feliks Wróblewski – zapytał, jakie skutki finansowe dla gminy będzie miało 

wprowadzenie zmian w obsłudze finansowej szkół? 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik, – „ z chwilą podjęcia uchwały skutki finansowe będą dość 

pokaźne. Trzeba będzie wyodrębnić głównego księgowego na każdą szkołę, dać wynagrodzenie z 

dodatkiem funkcyjnym, wzrosną koszty szkoleń pracowników ( obecnie na szkolenie jedzie jeden 

pracownik i jest szkolony dla całej gminy, a po wprowadzeniu zmian z każdej jednostki pracownik 

będzie szkolony), wzrosną koszty dojazdu, dojdą koszty otwarcia rachunków bankowych dla każdej 

szkoły, nie można łączyć stanowiska księgowego i kasjera także będą musiały być zatrudnione 

odrębne osoby, trzeba będzie ponieść koszty na wyposażenie stanowisk pracy itp. 

   Głos zabrał radny Feliks Wróblewski – zapytał o termin wprowadzenia zmian? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik, że już powinno to funkcjonować. 

   Głos zabrała radna Grażyna Płonowska – zapytała jak ten problem rozwiązały inne gminy? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik – w niektórych gminach od samego początku było tak, że 

została utworzona odrębna jednostka, która zajmowała się oświatą, w innych z kolei było tak jak w 

naszej  „ np. w Gminie Wyszki było prowadzone wszystko tak jak u nas, od stycznia tego roku , po 

kontroli zorganizowali obsługę finansową w szkole i mówią, że skutki są negatywne. Zauważyć też 

trzeba, że Tam jest jedna szkoła i nie mają rozległego terenu tak jak w naszej gminie”. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy głosami 0-za, przeciwnych -14, wstrzymujących - 0 nie podjęła uchwały w sprawie 

zorganizowania wspólnej obsługi finansowo – księgowej jednostek oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Brańsk. 

   Wójt Gminy powiedział, że nie podjęcie uchwały jest w pewnym sensie korzystne dla gminy na 

dzień dzisiejszy. Nie zakłóca to realizacji budżetu i zamierzeń gospodarczych zaplanowanych na 

2010rok oraz daje możliwości zastanowienia się, w jaki najlepszy sposób w przyszłości wspólną 

obsługę jednostek oświaty zorganizować.  

Ad.5d) Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 

rok 2011 zgodnego z zapisami ustawy o funduszu sołeckim.  

   Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. W uzasadnieniu powiedział: „sprawa funduszu była już 

wcześniej omawiana na spotkaniach z sołtysami, ogólna opinia była taka, aby nie wyodrębniać 

funduszu sołeckiego. Z informacji, które posiadam wynika, że większość sołtysów jest przeciwko 

tworzeniu tego funduszu, gdyż przez środki z funduszu ludzie we wsiach się tylko skłócają, tak już 

było wcześniej. Nawet przy dużych środkach finansowych przeznaczonych na daną wieś, skłóceni 

mieszkańcy nie byli w stanie ich wykorzystać. Kiedy fundusz został zlikwidowany ludzie z „ulgą 

odetchnęli?. Nie jestem, przeciwko, aby w przyszłości tych środków nie wyodrębniać, tylko nie na 

zasadzie, że środki przekażemy „i dalej róbcie sobie, co chcecie” tylko za tym pójdą też obowiązki. 

Jeżeli sołtys przejmie obowiązki odpowiedzialności za równanie dróg, za utrzymanie mostków, za 

utrzymanie bezpieczeństwa wsi, to możemy takie środki wyodrębniać. Musi być dobra gospodarka.  

Gdyby i dzisiaj któryś sołtys wystąpił z wnioskiem, aby dla danej miejscowości jakieś zadanie 

dofinansować czy sfinansować a mieszkańcy w 100% sami podejmą się wykonania tego zadania, to 

my z urzędu, jeżeli będziemy widzieli zasadność i potrzebę realizacji tego przedsięwzięcia, 

odpowiednie środki przekażemy radzie sołeckiej”.  

 Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  

   Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 

XXIV/199/2010 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 

2011 zgodnego z zapisami ustawy o funduszu sołeckim / Uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokółu /. 

 

Ad.5e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

obowiązujących w Gminnym Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy. 
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   Projekt uchwały z uzasadnieniem przedstawił Wójt Gminy mówiąc „ pod koniec 2009 roku 

mówiłem Państwu, że nie będzie podwyżek podatków i opłat na 2010 rok, więc cena wody ujęta w 

projekcie uchwały jest taka sama jak w roku ubiegłym. Należy podjąć tą uchwałę, gdyż stawki 

obowiązują tylko 1 rok. W gminach sąsiednich stawki za wodę przedstawiają się następująco: gm. 

Rudka - 2,15zł, m. Brańsk – 2,25zł a od kwietnia - 2,34zł, m Łapy - 2,18zł. Już kiedyś mówiłem, że 

jak przejmowaliśmy wodociągi to w mieście Brańsk woda była trzy razy tańsza niż w gminie. W 

chwili obecnej sytuacja się odwróciła, co znaczy, że jest u nas dobre gospodarowanie”. 

   Głos zabrał radny Wróblewski mówiąc - „ zobowiązaliśmy dyrektora GZK do zakupu agregatów, 

czy zostały zakupione? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „ agregaty na dzień dzisiejszy nie zostały zakupione, gdyż 

trwają prace przy ocieplaniu hydroforni. Kilka już zostało ocieplonych, w 2010r. będziemy ocieplać 

hydrofornię w Koszewie. Ten temat, jako pierwszy musimy uporządkować, gdyż daje to nam duże 

oszczędności. Tam gdzie hydrofornie były ocieplone, w okresie zimowym nie włączaliśmy pieców. 

Natomiast zleciliśmy dla firmy, aby nam podpowiedziała, jakie agregaty kupić, gdyż wiąże się to z 

kwestią podłączenia”. 

 Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  

   Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 

XXIV/200/2010 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

obowiązujących w Gminnym Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy 

 / Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu /. 

 

Ad.5f) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej.  

   Projekt uchwały z uzasadnieniem przedstawił Wójt Gminy, mówiąc: „ podjęcie tej uchwały 

dostaliśmy w zaleceniach z ostatniej kontroli. Opłata adiacencka będzie naliczana z tytułu wzrostu 

wartości nieruchomości w związku jej podziałem w wysokości 20 % różnicy między wartością 

nieruchomości przed podziałem a wartością nieruchomości po dokonanym podziale, oraz gdy 

zwrośnie wartości nieruchomości po wybudowaniu na niej urządzeń infrastruktury technicznej w 

wysokości 20 % różnicy między wartością jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem 

urządzeń, a wartością jaką nieruchomość ma po ich wybudowaniu”. 

Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  

   Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 

XXIV/201/2010 w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej / Uchwała stanowi 

załącznik do niniejszego protokółu /. 

 

Ad.5g) Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Brańsk. 

Projekt uchwały z uzasadnieniem przedstawił Wójt Gminy, mówiąc: „ taka uchwała była podjęta w 

2000 roku. Wówczas organem wykonawczym był Zarząd Gminy a obecnie Wójt Gminy i to jest 

zasadniczym powodem, dla którego należy podjąć tą uchwałę” 

Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  

   Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 

XXIV/202/2010 w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 

własność Gminy Brańsk. / Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu /. 

 

Ad.5h) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r. 

   Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Skarbnik Gminy, omawiając każdą zmianę 

ujętą w załącznikach.  

   Przy omawianiu zwiększenia dochodów i zwiększenia wydatków na remont drogi rolniczej w 

obrębie gruntów wsi Holonki z Funduszu Rekultywacji Gruntów, głos zabrał Wójt Gminy mówiąc 

– „ do tej pory było przyjęte w Urzędzie Marszałkowskim, że na drogę tego typu nie można było 

otrzymać więcej środków jak tylko 40tys. złotych.  W ostatnich dwóch latach o te środki się nie 

ubiegaliśmy bo nam się to nie opłacało. Ogłaszając przetargi na remonty dróg zazwyczaj oferty 
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były dużo droższe. ( np. ogłaszając przetarg na X drogę, z przetargu nam wychodziło, ze to będzie 

kosztowało 160 tys. zł, natomiast Pan Michałowski złożył ofertę, na 90tys.zł + te środki 40tys. z 

rekultywacji. Inwestycja „wychodziła” wtedy 130 tys. zł. Gdybyśmy brali wykonawcę z przetargu, 

gmina na tym straciłaby 30tys. zł, więc nam się to nie opłacało) Na dzień dzisiejszy jest informacja, 

że niby nie ma tych ograniczeń w pozyskiwaniu środków do 40tys.zł.  Jeżeli będziemy widzieli, że 

otrzymamy na tą drogę w Holonkach takie środki z funduszu, że będzie się nam opłacało ogłaszać 

przetarg, to będziemy je brać i robić. Jeżeli natomiast będziemy widzieli, że mimo tych 

otrzymanych środków Pan Michałowski zrobi taniej, niż pójdzie to w przetargu to nie będziemy 

przetargu ogłaszać. Na dzień dzisiejszy skoro jest możliwość pozyskania środków, to ujmujemy w 

budżecie, ale czy wykorzystamy jeszcze zobaczymy”. 

 W dalszej części omawiania zmian w budżecie gminy Wójt mówił -  „ażeby złożyć wniosek na 

zmianę sposobu użytkowania budynku byłej szkoły na Izbę Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w 

Szmurłach musimy również zabezpieczyć środki”, stąd kolejna zmiana w budżecie, następna 

zmiana dotyczy zwiększenia środków na remonty świetlic wiejskich. Projekty na remonty świetlic 

były robione wcześniej a po przetargu gdy wykonawca rozpoczął roboty okazało się, że w 

niektórych świetlicach trzeba wykonać więcej zadań niż było w kosztorysie. Np. w Mniu było 

zaplanowane malowanie dachu i rynien spustowych a okazało się, że dach jest dziurawy i należy 

przekryć blachą a rynny są skorodowane i też należy je wymienić. Jeżeli budowlaniec wchodzi na 

zadanie to bierze pełną odpowiedzialność za roboty wykonane i chce je wykonać zgodnie ze sztuką 

budowlaną. Inaczej nie podejmie się zadania. Podobna sytuacja w świetlicy w Patokach było 

zaplanowane przekrycie dachu, (stary dach był równy ze ścianą) a obecnie robi się to inaczej, trzeba 

porobić wypusty, aby nie lało się po ścianach i wykonać obróbki, dochodzą, więc koszty desek i 

blachy. W Spieszynie również jest sporządzony protokół konieczności. Dodatkowo dochodzi 

również sprawa przeniesienia podłączeń energetycznych do budynków wg nowych wymagań.  

   My Państwu przedstawiamy roboty konieczne, dodatkowe, aby raz na zawsze te zadania dobrze 

wykonać. Mówiłem na zebraniach strażackich, „że muszą się z tym liczyć” i obecnie Państwu 

mówię, że jeżeli teraz „pójdziemy” w te dodatkowe koszty, to w 2011roku, (jeżeli będziemy dalej 

współpracować), w tych wsiach odpuścimy dalsze remonty, inwestycje i przeniesiemy się z nimi do 

innych miejscowości”. To znaczy, że np. „jeżeli my obecnie na Mień czy Patoki przeznaczamy w 

sumie 200 czy 300tys. zł,  to za rok nie sfinansujemy następnych wydatków”. Pójdziemy z 

remontami do następnych wsi, ale uważam, że tutaj trzeba zrobić po gospodarsku, aby przez 

następne kilkanaście lat mieszkańcom gminy, to dobrze służyło”. 

Głos zabrał radny Andrzej Kunicki - zapytał, o której drodze jest mowa w obrębie gruntów wsi 

Holonki? 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „ chodzi o drogę gminną biegnącą w kierunku Karczmy 

„UPITA”. Planujemy ją nawieźć żwirem, będzie to w przyszłości podbudowa pod asfalt”.  

 Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  

   Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 

XXIV/203/10 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r. / Uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokółu /. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15 minutową przerwę w obradach od godz. 11
15

 do 11
30

. 

O godz. 11
30 

Przewodniczący  Rady Gminy wznowił obrady. Stan 14 radnych na soli obrad. 

 

Ad.6-13 Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych czy wszystkie sprawozdania z 

punktów 6-13 porządku obrad mają być odczytywane czy radni tylko będą do poszczególnych 

sprawozdań zadawali pytania? Radni poinformowali, że zapoznali się z treścią wszystkich 

sprawozdań i nie ma potrzeby ich czytania. Radni nie wnosili zapytań do sprawozdań. 

Głos zabrał Pan Józef Michałowski Dyrektor GZK – „ skoro radni nie maja pytań do sprawozdania 

z działalności GZK w 2009 roku to powiem co GZK robi obecnie. Sami Państwo wiecie, jaka jest 
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zima, być może jesteście niezadowoleni z odśnieżania, ale pracownicy GZK pracuję we wszystkie 

dni od rana do późnych godzin nocnych, aby polepszyć przejezdność dróg. W niektórych miejscach 

warstwa śniegu jest tak duża, że trzeba użyć koparki, a mamy tylko jedną. Staramy się w pierwszej 

kolejności zapewnić przejezdność do szkół, do sklepów, tam gdzie jest odbierane mleko. Oprócz 

odśnieżania wykonujemy dużo innych prac np. remontowych przy obiektach użyteczności 

publicznej, gospodarujemy żwirownią, dowozimy dzieci do szkół, zajmujemy się wodociągami i 

oczyszczalniami ścieków”. 

 

 

Ad.14)  Brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad.15) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 16) Sprawy różne: 

 

 Głos zabrał Wójt Gminy – powiedział: „ zima w tym roku wszystkich nas zaskoczyła, ale z 

odśnieżaniem dróg sobie radzimy. Co dzień do odśnieżania wyjeżdżają trzy jednostki, 

jednak z uwagi na rozległy teren nie jesteśmy w stanie spełnić życzeń wszystkich 

mieszkańców i komentarze pojawiają się różne. W tej chwili problem dotyczy odśnieżania 

do pojedynczych kolonistów, ale tam trzeba użyć koparki. Sytuacja była ciężka, czasami 

trzeba było „zrywać” sprzęt i przenosić w innym kierunku, (bo jest pogrzeb, bo karetka 

niedojdzie itp.) Pomimo takich niedogodności Pan Michałowski dobrze zadanie realizuje”.  

 Wójt zwrócił się do radnych i sołtysów, aby wspólnymi siłami dbali o oświetlenie uliczne i 

zgłaszali wszelkie nieprawidłowości. 

 Wójt poinformował, że zbierane są informacje, kto chciałby w przyszłości założyć 

oczyszczalnie ścieków. Gmina ogłosiła na stronie internetowej zapotrzebowanie na 

informację rozwiązania problemu ścieków dla całej gminy. Być może jakaś firma 

zaproponuje najlepsze rozwiązanie”.  

 Wójt poinformował, o zamknięciu wysypiska śmieci w Domanowie od 1 stycznia 2010r.( 

obowiązkiem każdego właściciela nieruchomości jest podpisanie umowy na odbiór śmieci z 

firmą oczyszczającą. Zaproponował podpisywanie umów z firmą MPO i z ASTWĄ aby 

stworzyć na terenie gminy „zdrową” konkurencję między firmami. Wówczas żadna z nich 

nie będzie „windowała” swoich cen w górę. Wójt poinformował, że w założeniach Związku 

Gmin Puszczy Białowieskiej, do którego należy również Gmina Brańsk było wybudowanie 

dużego wysypiska śmieci w Dubiażynie. Na wczorajszym spotkaniu Związku 

przedstawiono zdaniem Wójta lepsze rozwiązanie polegające na utworzeniu tzw. „spalarni 

beztlenowej” na działce Gminy Bielsk Podlaski koło Augustowa. To rozwiązanie jest lepsze 

z tego względu, gdyż jest to bardziej ekologiczne, nie trzeba na spalarnię dużego terenu 

tylko ok. 0,60ha a i dla gminy Brańsk byłoby bliżej. Temat gospodarki odpadami stałymi i 

ciekłymi ma duże znaczenie dla gminy a jest on trudny do rozwiązania. 

 Wójt Gminy zachęcił mieszkańców do udziału w konkursie organizowanym przez ODR na 

„Bezpieczne gospodarstwo” oraz do udziału w innych konkursach. 

 Wójt poinformował, że 5 marca 2010 roku o godz. 10
00

 w sali konferencyjnej urzędu 

odbędzie się spotkanie w sprawie wypełniania wniosków obszarowych. Zachęcał 

wszystkich zainteresowanych do udziału w szkoleniu. 

 Wójt Gminy poinformował również, że w tym roku będzie obchodzona 20 rocznica 

powstania samorządu terytorialnego z tej racji Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady 

wystąpią o odznaczenia dla niektórych radnych zasłużonych, którzy pracują od początku 

kadencji i może jeszcze dla kogoś z zewnątrz. Taki wniosek zostanie złożony. Są różne 

odznaczenia, w tej chwili jest odznaczenie „Zasłużony dla województwa”, również można 

składać i do innych organów. 

 Radny z Mnia zapytał, w jaki sposób można zagospodarować ścieki? 
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 Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – „ to ciekawe pytanie, podobne niedawno otrzymałem od 

innego mieszkańca gminy ale z innej pozycji bo On uważa, że to wójta problem oczyścić 

Jego ścieki. Proszę Państwa, problem ścieków to problem indywidualny, każdego, który 

ścieki wytwarza. Dzisiaj ustawa mówi, że urząd musi kontrolować, że z urzędu powinno się 

sprawdzić u wszystkich czy mają podpisane umowy na odbiór odpadów, jeżeli jej nie ma to 

nakazać podpisać umowę. Ustawa dalej mówi, że jeżeli Pan X takiej umowy nie podpisze to 

wójt w imieniu tego Pana  podpisuje taką umowę z Zakładem MPO czy ASTWĄ i obciąża 

kosztami za wywóz nieczystości. Jeżeli ten ktoś nie zapłaci to należy wystąpić do 

komornika o ściągniecie. Jeżeli komornik nie ściągnie to gmina powinna zapłacić dla tej 

Firmy, co odbierała. Na dzisiaj tego jeszcze nie robimy, ale przypominam, że musicie 

Państwo mieć podpisaną umowę. Nie ukrywam, że z urzędu szukamy sposobu rozwiązania 

na zagospodarowanie ścieków i odpadów, tylko sprawa jest trudna, bo każdy podmiot, z 

którym się konsultujemy - dyskutujemy przedstawia swoją koncepcję, jako najlepszą”.  To 

jest temat trudny, ale trzeba znaleźć najlepsze rozwiązanie”. 

 Pani Prezes Banku Spółdzielczego w Brańsku podziękowała za zaproszenie na sesję i 

powiedziała, że przysłuchując się obradom i wypowiedziom wójta widać gospodarskie 

podejście do rozwiązywania problemów w gminie. Odnosząc się do budowy wysypiska na 

30ha, gdzie po składowaniu wszystko by się „roiło” to dopiero byłoby zanieczyszczenie 

środowiska a sposób ze spaleniem i zagospodarowaniem produktu po spaleniu jest 

ekologiczne i przyszłościowe. Radnych, jako elitę zaprosiła do udziału w zebraniach 

sprawozdawczo-wyborczych organizowanych przez Bank, na których będzie można 

zgłaszać wnioski dot. obsługi klienta i będą wybierani delegaci. 

 Pan Sekretarz zwrócił się z prośbą do zebranych, aby zorientowali się gdzie można nabyć 

duży kamień, który mógłby być wykorzystany na obelisk. Został złożony wniosek do 

Urzędu Marszałkowskiego w ramach „Utrzymania Dziedzictwa Kultury na upamiętnienie 

bitwy w okolicach Kiersnówka od strony Miasta Brańsk, Księcia Bolesława Wstydliwego z 

Jadźwingami, podczas której poległ ich wódz Komat stad to miejsce nazywa „KUMAT” 

Chcemy połączyć uroczystości odsłonięcia obelisku z Festynem Rodzinnym i poświeceniem 

wody w czerwcu.  

 Pan Sekretarz zwrócił się również z prośbą o udzielenie informacji, kto może sprzedać 

spichlerz drewniany w dobrym stanie. Budynek zostałby postawiony przy zbiorniku 

wodnym na „Otapach” i wykorzystany na sprzęt ratowniczy. 

 

Ad. 17 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 14
00 

zamknął 

obrady XXIV sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją Obronę.....’’                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Na tym protokół zakończono i podpisano: 

 

Protokolant:                  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk              Ryszard Wietoszko 

 

 

 


